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ZÁPIS Z  89. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 12. 4. 2021 FORMOU VIDEOKONFERENCE 

 

Přítomni: dr. Cíbik, Bc. Bureš, dr. Hanulík, doc. Jinek, Mgr. Keplová, dr. Kouba,  doc. Macková,  

dr. Pacovská, dr. Pató, dr. Stoklasová,  dr, Synková, Mgr. Rábová,  Mgr. Valchař, Mgr. Vávra 

 

Omluvena: Bc. Matyášová 

Hosté:  doc. Kubeš, doc. Bubíková, dr. Reimannová, doc. Hejduk, dr. Říha,  doc. Prázný, dr. 

Roebuck, dr. Horálek,  

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 12 zvolených senátorů.  

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Informace ohledně per rollam jednání a hlasování akademických senátů 

4. Diskuse na podnět z akademické obce: Výzva k podpoře nezávislosti České televize, 

dr. Adam Horálek 

5. Různé 

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně AS FF UPa Mgr. Keplová ve 13:30 hodin zahájila zasedání senátu, přivítala 

přítomné senátorky, senátory a hosty. Pozvánka včetně projednávaného materiálu a 

označením data a formy zasedání byla senátorům předem včas zaslána. Dnešní zasedání 

probíhá v souladu s novelou zákona o vysokých školách č. 495/2020 Sb., upravující pravidla 

pro vzdělávání na vysokých školách v případě vyhlášení krizového opatření podle krizového 

zákona nebo z důvodu nařízení mimořádného opatření podle zvláštního zákona, které by 

dopadaly i na fungování VŠ.  

Mgr. Vávra byl požádán, zda by se ujal role skrutátora.  

Hlasování:  11 PRO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal Mgr. Vávra 

 

Ve 13:35 se připojili ještě dva senátoři 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu informovala, že součástí bodu 3 bude projednání žádostí o závažné 

změny ve studijních programech – změna garanta BSP Slavistická studia zemí EU – 

bulharština/chorvatština/polština/slovinština, žádost o projednání změny ve SP v průběhu jeho 

uskutečňování – NMgr. Anglická filologie a NMgr. Učitelství anglického jazyka – změna 
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garanta u předmětů Pragmatika a Sociolingvistika, změna garanta u předmětu Úvod do 

podnikových věd u BSP AJ – specializace AJ pro odbornou praxi a NJ pro odbornou praxi. 

Hlasování: 14 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

Program jednání byl schválen. 

 

 

3. Informace ohledně per rollam jednání a hlasování akademických senátů 

Předsedkyně senátu Mgr. Keplová otevřela diskusi nad dopisem Mgr. Hamerníkové z právního 

oddělení rektorátu z 21. 3. 2021 ve věci jednání a hlasování akademických senátů formou per 

rollam. 

Senátoři diskutovali tuto problematiku. Zanesení hlasování per rollam do Jednacího řádu AS 

FF UPa na podzim 2020 bylo s právním oddělením konzultováno a schváleno. Jednání per 

rollam v JŘ FF UPa není. Před několika lety bylo stanovisko právního oddělení opačné. Dle 

jednacích řádů senátů jiných fakult a univerzit je hlasování per rollam možné. Senátoři se 

shodli na tom, že ještě před případnými změnami JŘ, je potřeba se s Mgr. Hamerníkovou spojit 

a ještě tuto záležitost projednat a upřesnit (zajistí Mgr. Keplová). 

 

17. 3. 2021 byly senátorům odeslány materiály ke změnám garantů. Senát musí tyto změny 

projednat v návaznosti na Opatření rektora č. 10/2020 

1. změna garanta u předmětu Úvod do podnikových věd u Bc. SP AJ – specializace AJ pro 

odbornou praxi a NJ pro odbornou praxi (změna byla iniciována z FES) 

2. změna garanta Bc. studijního programu Slavistická studia zemí EU – 

bulharština/chorvatština/polština/slovinština 

3. změna garanta u předmětů Pragmatika a Sociolingvistika – NMgr. SP Anglická filologie a 

NMgr. Učitelství anglického jazyka  

 

Usnesení:  

Akademický senát FF UPa projednal žádosti o změnu garanta BSP Slavistická studia 

zemí Evropské unie – bulharština/chorvatština/polština/slovinština, o závažnou změnu 

v BSP Anglický jazyk – Specializace AJ pro odbornou praxi a Německý jazyk  pro 

odbornou praxi (včetně sdruženého studia maior i minor) a o závažnou změnu v MSP 

Anglická filologie a Učitelství anglického jazyka v předloženém znění a navrhované 

změny schvaluje. 

Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE  

 

 

4. Diskuse na podnět z akademické obce: Výzva k podpoře nezávislosti České televize 

Dr. Horálek senátorům představil svou iniciativu v této věci. Česká televize i akademická obec 

jsou nezávislé instituce, do nichž by nemělo být zasahováno. Podrobně popsáno v předem 

zaslaném materiálu. Byl by rád, kdyby akademická obec podpořila nezávislost této instituce a 
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zaujala nějaké stanovisko. Nejdříve byl osloven  rektor UPa jako člen České konference 

rektorů a doc. Prázný, který zastupuje FF UPa v Radě vysokých škol, avšak se zamítavým 

stanoviskem. 

Předsedkyně senátu otevřela debatu k této záležitosti s tím, zda se senát bude v této věci 

angažovat, zda se bude touto záležitostí zabývat. 

Senátoři se shodli na tom,  že je to velice důležité téma, které by se nemělo nechat bez 

povšimnutí. Ale akademické senáty se dle zákona o VŠ vyjadřují a zabývají  děním na 

fakultách, příp. univerzitách. Tato věc může být probrána např. při on-line diskusi. Pokud dr. 

Horálek takovou diskusi zorganizuje, AS FF ji podpoří. 

 

5.Různé 

Proděkanka Bubíková promluvila o připravované novelizaci směrnice DKRVO. Nasdílela 

pracovní verzi směrnice a upozornila na hlavní změny a drobnější úpravy. Směrnice o 

oceňování akademických pracovníků a rozdělování vědeckých peněz vzniká hlavně z důvodu 

motivace akademických pracovníků.  

Z časových důvodů a nutnosti odchodu z jednání, požádala proděkanka Reimannová  

předsedkyni senátu o představení návrhu směrnice Hodnocení vzdělávací a další činnosti 

akademických pracovníků.  

Návrhy směrnic budou senátorům zaslány. 

Děkan Kubeš informoval, že k oběma směrnicím proběhne v pondělí 19. 4. od 13:30 hodin on-

line porada, ke které se může kdokoliv přidat. Proděkanka Reimannová později upřesnila, že 

zatím je vhodnější nechat první schůzku na členech kolegia, členové senátu a širší 

akademické obce se mohou vyjádřit prostřednictvím vedoucích kateder, popř. prostřednictvím 

předsedkyně senátu. 

Senátoři v následné diskusi probírali to, že obě směrnice řeší kvantitu výuky, ne kvalitu. Ke 

kvalitě výuky se mohou vyjádřit studenti. Student senátor Vávra informoval, že tato otázka se 

řešila na SRUPě. Dobré zkušenosti mají na FES, kde hodnotící studenti mají pak přednost 

např. při výběru předmětů. Tuto informaci pošle vedoucímu ÚHV doc. Markovi. Dr. Synková 

(KSKA) a dr. Roebuck (KAA) – na těchto katedrách používají katedrální evaluaci formou 

formulářů – informaci pošle dr. Synková proděkance Reimannové. 

  

Předsedkyně AS FF UPa Mgr. Keplová poděkovala přítomným za účast a v 16:00 hodin 

zasedání ukončila. 

Termín dalšího zasedání bude ještě upřesněn. 

  

V Pardubicích 12. 4. 2021 

 

Mgr. Kateřina Keplová, v. r. 

předsedkyně AS FF 

Zapsala: B. Krpatová 
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